
 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

VII скликання 
 

ПРОТОКОЛ  
 

20.12.2019                                       м. Черкаси                                            № 26 
 

засідання постійної комісії з питань екології, 

використання природних ресурсів та ліквідації  

наслідків надзвичайних ситуацій 
 

Всього членів комісії- 10 

На засіданні присутні -  
 

ПРИСУТНІ: 

голова постійної комісії        - Омаргалієв К. С. 

секретар постійної комісії    - Плічко Г. І. 

постійної комісії     -  

члени постійної комісії:         Жмуд Ю. М., Морозюк М. О.,     

     Пошиваник М. М., Рябошлик О. В., Чен В.Є. 

 
  

ВІДСУТНІ:                               Вусик В. М., Ніжніков В. М., Полозов В. О. 

 

Порядок денний: 

1. Про внесення змін до обласної програми охорони навколишнього 

природного середовища на 2016 – 2020 роки 

Доповідає: 

Звягінцева  

Олена Миколаївна 

- начальник управління екології та природних 

ресурсів облдержадміністрації 

2. Про внесення змін до рішення обласної ради від 18.12.2018 № 28-20/VII 

«Про обласний бюджет Черкаської області на 2019 рік» 

Доповідає: 

Митюк 

Тетяна Сергіївна 

- заступник директора Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

3. Про обласний бюджет Черкаської області на 2020 рік 

Доповідає: 

Митюк 

Тетяна Сергіївна 

- заступник директора Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 
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4. Про комплексну програму функціонування та розвитку системи 

цивільного захисту області, забезпечення мобілізаційної готовності та 

мобілізації, створення регіонального матеріально-технічного резерву щодо 

попередження і ліквідації надзвичайних ситуацій у мирний час та особливий 

період на 2020 – 2022 роки 

Скоробогатов 

Юрій Анатолійович 

- начальник управління цивільного захисту 

облдержадміністрації 

5. Про погодження клопотань щодо приведення існуючого поділу лісів у 

відповідність до Порядку поділу лісів на категорії та виділення особливо 

захисних лісових ділянок 

Доповідає: 

Пилявський 

Олександр Іванович 

- заступник керівника державного підприємства 

«Черкаське військове лісництво» 

6. Про погодження надання комунальному підприємству «Чигирин» 

Чигиринської міської ради спеціального дозволу на користування надрами 

Доповідає: 

Ключник 

Віталій Васильович 

- директор комунального підприємства «Чигирин» 

Чигиринської міської ради 

7. Про план роботи Черкаської обласної ради на 2020 рік 

Доповідєч: 

Бреус  

Ольга Володимирівна 

- начальник організаційного відділу 

виконавчого апарату обласної ради 

8. Про розгляд звернення жителів с. Поташ Маньківського району щодо 

змін меж державного заповідного урочища місцевого значення «Герман» 

Доповідач: 

Співдоповідачі: 

Горда  

Василь Іванович 

- радник начальника Черкаського обласного 

управління лісового та мисливського господарства 

Звягінцева  

Олена Миколаївна 

- начальник управління екології та природних 

ресурсів облдержадміністрації 

 

Взяв участь у засіданні постійної комісії Северин О.Ф., депутат обласної 

ради. 
 

1. СЛУХАЛИ: 

Звягінцеву О.М., яка поінформувала щодо проекту рішення про внесення 

змін до обласної програми охорони навколишнього природного середовища 

на 2016-2020 роки. Зазначила, що у зв’язку з надходженням пропозиції від 

Черкаського управління захисних масивів Дніпровських водосховищ, 

пропонуються зміни в частині включення заходів з обстеження гідротехнічних 

споруд Тясминської захисної дамби, за рахунок коштів державного та 

місцевих бюджетів. 

Раш 

Людмила Станіславівна 

- Русалівський сільський голова 

http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip
http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip
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Проект рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради «Про внесення змін до  

обласної програми охорони навколишнього природного середовища на        

2016 – 2020 роки» та рекомендувати розглянути на пленарному засіданні 

обласної ради. 

 

Висновок № 26/1 додається.  

 

«За» - 7;   «Проти»-0;    «Утримались»-0;    «Не голосували»–0 

 

2. СЛУХАЛИ: 

Митюк Т.С., яка поінформувала про основні зміни, що пропонуються 

проектом рішення «Про внесення змін до рішення обласної ради від    

18.12.2018 № 28-20/VII «Про обласний бюджет Черкаської області на              

2019 рік». Доповідач зауважила, що зміни стосуються корегування 

трансфертів з державного і місцевих бюджетів, а також перерозподілу коштів 

обласного бюджету вже затвердженим за зверненнями головних 

розпорядників коштів.  

По коштах природоохоронного фонду, в екологічний фонд зміни не 

виносилось, виділені кошти лише з резервного фонду обласного бюджету -      

600 тис. грн. на врегулювання ситуації з опаленням в місті Сміла, 400 тис. грн. 

на покрівлю Матусівського НВК. 

 Проект рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради «Про внесення змін до 

рішення обласної ради від 18.12.2018 № 28-20/VII «Про обласний бюджет 

Черкаської області на 2019 рік» та рекомендувати розглянути на пленарному 

засіданні обласної ради. 

 

Висновок № 26/2 додається.  
 

«За» - 7;   «Проти»-0;    «Утримались»-0;    «Не голосували»–0 

 

 

 

3. СЛУХАЛИ: 

 Митюк Т.С., яка поінформувала про основні положення, що 

пропонуються проєктом рішення «Про обласний бюджет Черкаської області 

на 2020 рік». 

 Омаргалієв К.С., поцікавився щодо бюджету на 2020 рік, на які заходи 

плануються розподілятись кошти, як визначається розподіл, чи 

відбуватимуться конкурси по природно заповідному фонду. 

http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip
http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip
http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip
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Доповідач зазначила, загальний обсяг бюджету 2,9 млр грн. у порівнянні 

до бюджету 2019 року він зменшився на 4,2 млр. грн, тому, що забрано на 

рівень державного бюджету субвенції на програму соціального захисту 

населення, зокрема, це пільги, субсидії, допомоги сім’ям з дітьми, 

малозабезпеченому населенню, кошти будуть іти вже не через обласний 

бюджет та місцеві бюджети, а напряму через Міністерство соціальної 

політики, також зменшено обсяг додаткової дотації на утримання закладів 

освіти і охорони здоров’я, 734 мл. грн. це субвенція з державного бюджету на 

ремонт та утримання доріг місцевого значення, з обласного бюджету кошти не 

передбачаються. Також передбачено 15,9 мл. грн. зарезервованих коштів без 

розподілу на співфінансування проєкту з державного фонду регіонального 

розвитку і 60 мл. грн. складає бюджет розвитку, але це 47,5 мл. грн субвенція 

з державного бюджету на розвиток екстреної медичної допомоги, також             

12 мл. грн. капітальні видатки по охороні здоров’я на програму пов’язану з 

онкологією, 600 тис. грн. по культурі на поповнення бібліотечних фондів та 

підписку періодичних видань, 20,6 мл. грн. це кошти на природоохоронні 

заходи, які на сьогодні в бюджеті залишаються нерозподіленими, станом на 

сьогодні розпорядженням затверджена робоча група, яка має розподіляти всі 

кошти протягом року. По залишкам ще залишаються нерозподіленими в 

обласному бюджеті 1,7 мл. грн. це ті які зняли, які не проголосували на 

попередній сесії по співфінансуванню. 

 Проект рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення обласної ради «Про обласний 

бюджет Черкаської області на 2020 рік» та рекомендувати розглянути на 

пленарному засіданні обласної ради. 

Висновок № 26/3 додається.  
 

«За» - 7;   «Проти»-0;    «Утримались»-0;    «Не голосували»–0 

 

 

 

4. СЛУХАЛИ: 

 Скоробогатова Ю. А., який поінформував членів постійної комісії щодо 

проєкту рішення «Про комплексну програму функціонування та розвитку 

системи цивільного захисту області, забезпечення мобілізаційної готовності та 

мобілізації, створення регіонального матеріально-технічного резерву щодо 

попередження і ліквідації надзвичайних ситуацій у мирний час та особливий 

період на 2020 – 2022 роки». 

 Доповідач зазначив, головною метою та завданням програми є 

забезпечення надійного і сталого функціонування обласної системи 

оповіщення про загрозу або виникнення надзвичайних ситуацій, забезпечення 

функціонування та розвитку пунктів управління та органів управління 
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системою цивільного захисту області, створення обсягів матеріально-

технічних запасів для попередження і ліквідації надзвичайних ситуацій 

техногенного і природного характеру та їх наслідків, забезпечення 

мобілізаційної готовності та мобілізації на території області, створення та 

всебічне забезпечення роти охорони. 

 Програма спрямована на реалізацію в області політики у сфері захисту 

незалежності та територіальної цілісності Держави, захисту населення  і 

територій, попередження виникнення надзвичайних ситуацій (подій), 

своєчасного і повномасштабного реагування силами та засобами, а також 

надання допомоги населенню для ліквідації наслідків надзвичайних ситуацій 

(подій) у мирний час та особливий період. 

Фінансування Програми здійснюється за рахунок державного та місцевих 

бюджетів, а також інших джерел фінансування, не заборонених 

законодавством. 

Орієнтовний обсяг фінансування Програми у 2020 – 2022 роках 

визначатиметься, виходячи з фінансової спроможності державного та 

місцевих бюджетів на підставі обґрунтованих розрахунків, поданих 

виконавцями Програми. 

 Проект рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради «Про комплексну 

програму функціонування та розвитку системи цивільного захисту області, 

забезпечення мобілізаційної готовності та мобілізації, створення 

регіонального матеріально-технічного резерву щодо попередження і ліквідації 

надзвичайних ситуацій у мирний час та особливий період на 2020 – 2022 роки» 

та рекомендувати розглянути на пленарному засіданні обласної ради. 

 

      Висновок № 26/4 додається. 

 

 

    «За» - 7;    «Проти»-0;     «Утримались»-0;     «Не голосували»–0 

 

 

5. СЛУХАЛИ: 

Пилявського О. І., який просить обласну раду погодити клопотання 

щодо приведення існуючого поділу лісів у відповідність до Порядку поділу 

лісів на категорії та виділення особливо захисних лісових ділянок: 

по Військовій частині А 3193 Черкаської області; 

по Квартирно-експлуатаційному відділку м. Біла Церква по Черкаській 

області; 

по Державному підприємству «Черкаське військове 

лісництво»Черкаської області. 

 Проект рішення додається. 
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ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради «Про погодження 

клопотань щодо приведення існуючого поділу лісів у відповідність до 

Порядку поділу лісів на категорії та виділення особливо захисних лісових 

ділянок» та рекомендувати розглянути на пленарному засіданні обласної 

ради.. 

 

 Висновок № 26/5  додається. 

 

«За» - 7;    «Проти» - 0;    «Утримались» - 0;    «Не голосували» - 0 

 

 

 

6. СЛУХАЛИ: 

Ключник В. В., який поінформував членів постійної комісії щодо 

проекту рішення «Про погодження надання комунальному підприємству 

«Чигирин» Чигиринської міської ради спеціального дозволу на користування 

надрами», підготовленого на підставі подання Державної служби геології та 

надр України від 07.10.2019 № 20531/01/12-19. 

Доповідач зазначив, дане підприємство є водоканалом, платником 

фінансових послуг, тому потрібно отримати ліцензію на розробку надр так як 

використовуються спеціальні джерела для водопостачання міста. 

Проект рішення, додаткові матеріали додаються. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради «Про погодження 

надання комунальному підприємству «Чигирин» Чигиринської міської ради 

спеціального дозволу на користування надрами» та рекомендувати розглянути 

на пленарному засіданні обласної ради. 

 

Висновок № 26/6 додається.  

 

«За» - 7;   «Проти»-0;    «Утримались»-0;    «Не голосували»–0 

 

 
 

7. СЛУХАЛИ: 

        Бреус О. В., яка поінформувала про проєкт рішення «Про план роботи 

Черкаської обласної ради на 2020 рік». Доповідач зауважила, щороку на 

початку року, відповідно до Закону, рада повинна затвердити свій план роботи, 

який складається з переліку питань, які необхідно розглянути на пленарних 

засіданнях, який готувався після надходження пропозиції від постійної комісії, 

від депутатів, та голови обласної державної адміністрації відповідно до його 

повноважень. 

Проєкт рішення додається. 
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ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення обласної ради «Про план роботи 

Черкаської обласної ради на 2020 рік» та рекомендувати розглянути на 

пленарному засіданні обласної ради. 

 

«За» - 7;    «Проти» - 0;    «Утрималось» - 0;    «Не голосувало» - 0 

 

 

 

8. СЛУХАЛИ: 

Горду В.І., який поінформував, що питання, порушене у зверненні жителів        

с. Поташ Маньківського району щодо змін меж державного заповідного 

урочища місцевого значення «Герман», було внесено на розгляд сесії обласної 

ради у травні 2019 року. Внесений проєкт рішення був підготовлений 

управлінням екології та природних ресурсів облдержадміністрації на підставі 

клопотання державного підприємства «Уманське лісове господарство» у 

відповідності до вимог Закону України «Про природно заповідний фонд 

України». 

Доповідач наголосив, що відповідно до чинного законодавства при 

підготовці проєкту змін меж об’єкту природно заповідного фонду необхідно 

погодження лише з власником та первинними користувачами природних 

ресурсів у межах територій, рекомендованих для заповідання. 

Проєктом зміни меж передбачалася зміна меж заповідного урочища 

«Герман» шляхом вилучення окремих ділянок загальною площею 11,12 га за 

умови створення ландшафтних заказників місцевого значення «Бабунін яр» та 

«Буцький ліс». 

При обговоренні проєкту зміни меж депутати не прийняли рішення, 

питання не вносилось на розгляд на пленарне засідання, оскільки були відсутні 

погодження місцевих громад щодо створення заказників «Бабунін яр» та 

«Буцький ліс». Питання залишається не вирішеним. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

 Северин О. Ф., депутат обласної ради, поцікавився чи запропонована в 

заміну вилученим територіям, територія дійсно відповідає критеріям об’єктів 

природно заповідного фонду. 

 Горда В.І. відповів, що відповідність критеріям встановлюються не 

спеціалістами управління лісового господарства, а науковцями, їх в області 

лише дві установи: Національний дендрологічний парк «Софіївка» НАН 

України, Канівський природний заповідник, лише вони можуть надавати 

наукові обґрунтування та експертний висновок. 

Горда В.І., запропонував два варіанти вирішення порушеного питання: 

1. Якщо вищезазначені голови місцевих рад змінили своє рішення і не 

заперечують щодо створення запропонованих об’єктів природно-заповідного 

фонду, Управлінню екології та природніх ресурсів облдержадміністрації 

необхідно повторно підготувати матеріали до розгляду обласною радою. 
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2. У разі заперечення головами місцевих рад питання створення 

запропонованих об’єктів, всю роботу по зміні меж заповідного урочища 

«Герман» та пошуку нових об’єктів, які по своїх критеріях підлягають 

включенню до об’єктів природно-заповідного фонду, необхідно починати 

спочатку, відповідно до статтей 51-54 Закону України «Про природно-

заповідний фонд України» 

Омаргалієв К.С., запропонував сільському голові Раш Л. С. розглянути 

питання щодо можливої зміни меж села, а потім вирішувати зміни меж 

об’єктів природно заповідного фонду за рахунок збільшення площі території 

населеного пункту. 

 

 

 

 

Голова постійної комісії      К. ОМАРГАЛІЄВ 

 

 

Секретар постійної комісії      Г. ПЛІЧКО 

 


